
Referat af møde i Skolebestyrelsen Mødetidspunkt: tirsdag, den 25. januar 2022  
kl. 19.00- 21.30.  
 

Deltagere: Charlotte Kirk Elkjær, Lotte Gyldenvang, Johanne 
Grøndahl Glavind, Sine Askov Møller, Sidsel Svendsen, 
Louise Borgholm, Mads Spanggaard, Anne-Marie 
Andersen, Christian Schønning Hansen, Martin 
Schaumann, Mikael Bønding, Laila Christensen, Jeppe 
Fly-Kristensen, Johanne Søndergaard, Zagros Khalil 
 

Mødeleder: Louise Borgholm 

Afbud:   

Referent: Martin Schaumann 
 

Sted: Teams  
 

 

Dagsorden  Bemærkninger & referat 

 

1 
Formalia 

19:00  
- 

19:10 

Godkendelse, v. formanden 

 Dagsorden 

 Referat af mødet den 13.december 

 Underskrift referat  
 

Sagsfremstilling 
Der var ikke kommentarer til dagsorden 
eller referat.  
Konklusion 
Referat for mødet den13. december 2021 
blev godkendt og vil blive underskrevet på 
næste møde 
 

Tema- og debatpunkter (ca. 19.10 – 21.00) 

2 
19:10  

- 
19:20 

Velkommen til Lotte 
Præsentation af bestyrelsen  

Sagsfremstilling: 
Bestyrelsen bøde velkommen til Lotte 
Gyldenvang, der er trådt ind i bestyrelsen 
som suppleant for Gert Bisgaard. Lotte 
Gyldenvang har et barn i 2B. 
 
Herefter præsenterede de øvrige 
medlemmer sig. 
 
Konklusion: 
Punktet taget til efterretning 

3 
19:20 

- 
19:30 

 

Nyt fra Elevråd 
Status på pkt. fra 13. december – hvordan 
kan hele elevrådet mødes.  

Sagsfremstilling: 
Johanne Søndergaard orienterede om, at 
pga. Corona har der ikke været holdt møde 
siden sidst. Det er dog planlagt, at fysiske 
møder genoptages på forsvarlig vis i skolens 
Aula.  
 
Anne-Marie Andersen orienterede om, at 
møderne genoptages efter en plan, men at 



det bliver interessant at se, om elever igen 
må blandes fra uge 5, når Regeringen 
sandsynligvis ophæver en række 
restriktioner.  
 
Charlotte Kirk orienterede om henvendelsen 
til Skanderborg Kommune vedrørende 
Klimapuljen. 
 
Konklusion: 
Orienteringen blev taget til efterretning.  
Der var tilfredshed med, at fysiske møder 
genoptages. 
 

3 
19:30 

- 
20:00 

Budget 2022 Sagsfremstilling: 
Martin Schaumann gennemgik det udsendte 
udkast til budget for 2022. I gennemgangen 
og som oplæg til den efterfølgende 
drøftelse lagde han særlig vægt på: 

 Skolens økonomi presses af, at det er 
meget svært at få vendt udviklingen i 
antallet af elever, som er visiteret til 
skoletilbud uden for det almene 
område. 

 For 2022 presses økonomien af, at 5 
elever fra oplandsskolernes 6. 
klasser allerede er visiteret. Da Niels 
Ebbesen Skolen pr. 1. august er 
distriktsskole for disse elever, er det 
også Niels Ebbesen skolen, der 
afholder udgiften. 

 Niels Ebbesen Skolen er den eneste 
skole i Skanderborg Kommune, hvis 
SFO fysisk ligger et andet sted end 
skolen. Dette medfører en række 
bygnings- og energiomkostninger, 
som er større end hvis SFO havde 
ligget på skolen.  

 Med de nuværende udfordringer er 
det meget svært at skabe plads i 
økonomien til udviklingsprojekter. 

 Det er svært at afsætte en buffer, der 
skal dække de uforudsete udgifter en 
skole vil få i løbet af året. 

På baggrund heraf lagde Martin Schaumann 
op til, at der iværksættes en budgetanalyse i 
forlængelse af budgettet for 2022, der skal 
klarlægge de udfordringer, skolen har. 
Analysen skal anvendes til at drøfte med 



Børn og Unge, hvordan skolen kan arbejde 
mod at komme ud af den negative 
økonomiske spiral, der er inde i lige nu. 
 
Bestyrelsen udtrykte tilfredshed med 
gennemgangen samt den bevågenhed, der 
er på udfordringerne og bakkede op om et 
analysearbejde – særlig med fokus på at 
nedbringe det antal elever, der visiteres. 
 
Konklusion: 
Det blev besluttet, at: 

 Budgetudvalget mødes og færdiggør 
oplæg om budget til mødet den 23.  
februar 2022.  

 På mødet den 23. februar 2022 
nedsættes en arbejdsgruppe med 
deltagelse fra bestyrelsen, der 
udarbejder en budgetanalyse, som 
sætter lys på de områder, der 
udfordrer økonomien på skolen. 

 Budgetanalysen præsenteres for 
bestyrelsen på mødet i den 25. april 
2022.  
  

4 
20:00 

-  
20:45 

Fysiske rammer Sagsfremstilling: 
Med udgangspunkt i Slidet: ”Mål- og 
handlekatalog på baggrund af visionsdebat 
2019” fremlagde Jeppe Fly Kristensen anker 
om udviklingen af de fysiske rammer på 
Niels Ebbesen Skolen.  
 
På skolen arbejdes der på en langsigtet og 
kortsigtet budgetplan, hvor der ses på 
årsbudget og et 3-årigt pespektiv. 
 
Jeppe Fly pegede på en række områder i sit 
oplæg. 
 
I den efterfølgende debat blev der bl.a. 
spurgt ind til: 

Hvilke foreninger sidder på lokaler. 

 Der er mange ubrugte kvadratmeter 

 Det vil være en idé at shine 
skolegården op med hinkesten, 
koordinatsystemer mm.  

 Hvad er status på multibane? 

 Hvordan stilles en ønske om en 
økonomisk ramme til hver blok 



 Hvordan skabes en elevinvolvering  
 
Konklusion: 
Jeppe Flys orientering blev taget til 
efterretning.  
Ledelsen lovede at udarbejde en økonomisk 
ramme i samarbejde med teknisk 
serviceleder.  
Punktet sættes på dagsoden på mødet den 
24. marts 2022. 
 

 Pause  

5 
20:45 

- 
21:00 

 

Opsamling fra strategimøde vedr. Låsby Sagsfremstilling: 
Jeppe Fly Kristensen orienterede om det 
afholdte møde den 19. januar 2022.  
Han konstaterede, at der nu er mere struktur på 
tingene, men at det ikke gør processen 
hurtigere. 
 
Jeppe Fly lagde bl.a. vægt på: 

 Der er i det første oplæg nogle forhold, 
der ikke lever op til lovgivningen, fx 
flugtveje. 

 Budgettet for processen er øger fra 10 
til 14. mio. kr.  

 Det skal drøftes, hvordan elever 
genhuses i byggeperioden. 

 Først i 2028 har skolen brug for 
yderligere lokaler end dem, der er 
tænkt ind i planen nu. 

 
Konklusion: 
Punktet blev taget til efterretning. 
 
Sine Askov og Charlotte Kirk koordinere 
deltagelse i de kommende møder. 
 
Der afsættes tid på de kommende 
bestyrelsesmøder til at drøfte status på 
processen. 
 

Orienteringspunkter (21:00 – 21.30) 
 

7 
21:00 

… 

Nyt fra ledelsen 
Status Corona  
Valg til skolebestyrelse 
Påbud fra Arbejdstilsyn – vedr. tag.  

Corona: 
Jeppe Fly supplerede AULA opslag. Status 
lige nu er, at mange elever har været 
smittet, ligesom mange medarbejdere har 
været smittet. 
 
Det er lykkedes at få dækket så nogenlunde 
uden panikstemning – personale har hjulpet 



til på kryds og tværs af klasser, og forældre 
har bakket op om de mange løsninger, 
skolen har måttet ty til. 
 
I uge 4 er SFO er særlig ramt af 
personalefravær.  
Valg til skolebestyrelsen: 
Der er valg senest 31/5. Signe Askov og 
Jeppe Fly koordinerer forløbet. 
 
Påbud fra Arbejdstilsynet: 
Jeppe Fly gav en orientering om, at 
arbejdstilsynet har givet et påbud på taget. 
Påbuddet lyder, at der ved lokalerne 22, 23 
og 30 skal sikres mod udefrakommende 
fugt. Der skal foreligge en plan for udførelse 
senest den 15. september 2022.  
Påbuddet er sendt videre til Fælleden, der 
står for udvendig vedligehold. 
 
 

8 Evt.  Charlotte Kirk roste skolen for information 
om Corona. Det har været tydelig 
kommunikation, de ha været nem at 
navigere rundt i. 
 
Zagros Khalil spurgte ind til, om ledelsen ved 
noget om, hvorvidt betingelserne for 
eksamen å 9. årgang er ændret på grund af 
Corona. Hertil kunne både Jeppe Fly og 
Martin Schaumann fortælle, at der indtil 
videre ikke er ændret på eksamen i 2022.  
 
 

9 Meddelelser, herunder kort orientering fra 
 

Formand:  
Ingen 
 
Skoleleder:  
Ingen 
 
Andre:  
Ingen 

 
 

 
 


